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Protokół Nr XXXI/23 

z obrad XXXI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XXXI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się                             

8 grudnia 2023 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 

w Suwałkach. 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 

 

Ad. 1.     

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXI sesji Rady Powiatu  

w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady uprzejmie poinformował, że obrady sesji Rady 

Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk.  

Przewodniczący Rady powitał Szanownych Radnych obecnych                        

na dzisiejszych obradach, zaproszonych gości oraz osoby zgromadzone przed 

monitorami. Przewodniczący Rady powitał Panią Bożennę Jadwigę 

Chmielewską Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku oraz 

Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku, Panią Marię 

Jolantę Gajdę – Pstrzoch  Dyrektora Centrum Administracyjnego Domów 

Dziecka w Nowej Pawłówce, Panią Agnieszkę Sidor Dyrektora Zespołu Szkół 

im. gen.  L.M. Paca w Dowspudzie, Pana Marka Dziemiana Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Suwałkach, Pana Kamila Czarniawskiego Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach, Pana Stanisława Dziemiana 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach, Panią Ewę 

Kamińską Skarbnika Powiatu, Panią Annę Micielicę Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów w Suwałkach, Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego 

Sekretarza Powiatu. Przewodniczący Rady powitał Naczelników Wydziałów 

Starostwa Powiatowego: Panią Anetę Beatę Stankiewicz - Lauryn, Pana 

Konrada Charmuszko, Pana Stanisława Żukowskiego (Lista zaproszonych Gości                       

na obrady XXXI sesji Rady Powiatu w Suwałkach  w dniu 8 grudnia 2023 r.  – 

załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (Lista obecności 

Radnych na obradach XXXI sesji Rady Powiatu w Suwałkach w dniu                        

8 grudnia 2023 r.  – załącznik nr 2) stwierdził, że w obradach uczestniczy 12 

Radnych,  co stanowi quorum, przy którym Rada Powiatu może podejmować 

prawomocne uchwały. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 1 i przystąpił do realizacji punktu               

2 porządku obrad.  
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Ad. 2.  

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 2 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni otrzymali porządek 

obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji Rady Powiatu  w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2023 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

Powiatu Suwalskiego do partnerskiego projektu pn. „Szlak Fortyfikacji 

Polski Wschodniej” i zabezpieczenia w budżecie na lata 2024 – 2026 

środków finansowych na realizację tego zadania. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                 

na 2023 r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata                 

2023 – 2027. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji                     

Finansowo – Gospodarczej na 2024 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej na 2024 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej  na 2024 rok.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu                          

w Suwałkach na 2024 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2024 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027. 

16. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Zamknięcie obrad.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

 Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 
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Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało    - 12 Radnych 

 przeciwko        - 0     

wstrzymało się od głosu               - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 2 i przystąpił do realizacji punktu               

3 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 3. 

Przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 3 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad XXX sesji 

Rady Powiatu w Suwałkach był wyłożony w Biurze Rady Powiatu do wglądu 

od dnia 20 listopada br. Dodał, że do dnia dzisiejszego nie wniesiono do niego 

uwag. Przewodniczący Rady przekazał, że przystępujemy do głosowania.  

 

Do grona Radnych dołączył Radny Stefan Biłda. W głosowaniu udział 

bierze 13 Radnych uprawnionych do głosowania. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XXX Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem porządku głosowało    - 13 Radnych    

przeciwko       -   0  

wstrzymało się od głosu              -   0 Radnych 

 

Protokół z obrad XXX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4                 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 3 i przystąpił do realizacji punktu               

4 porządku obrad sesji. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 4 porządku obrad sesji. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym Państwo Radni 

otrzymali wraz  z materiałami. Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania.   

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „pytanie moje dotyczy punktu 

19. Czym podyktowane było podjęcie decyzji w sprawie wygaszenia trwałego 

zarządu sprawowanego przez Zespół Szkół w Dowspudzie. Chodzi o te 

mieszkanie, które jest tam wymienione. Właśnie nie wiem, czy to jest 

mieszkanie, nieruchomość, lokal mieszkalny oznaczony numerem 7. Czy chodzi 

o jakąś sprzedaż, czy coś, nie ma jakby dalej rozwinięcia”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, więc to mieszkanie do tej pory było w gestii Zespołu Szkół 

w Dowspudzie. To mieszkanie szykowane jest do sprzedaży, ponieważ zostało 

ono jako jedyne w zasobach mienia powiatu i dlatego wygaszamy zarząd szkoły. 

Przechodzi na rzecz Powiatu i z tego co wiem, zlecona została wycena  

i szykujemy ogłoszenie przetargu”. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „jeszcze dopytam, czy to 

mieszkanie było jako prywatne wynajmowane czy jako służbowe szkoły?” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „to było mieszkanie 

wynajmowane, była podpisana umowa z najemcą. Najemca zrezygnował, było 

tam trochę kłopotów z tym mieszkaniem, ponieważ między innymi wspólnota 

mieszkaniowa obciążyła nas za docieplenie tego mieszkania, to samo jeśli 

chodzi o wymianę kotłów na gazowe. To wszystko zostało jakoś tam 

załatwione, natomiast żeby to uporządkować bo to jest tylko jedno mieszkanie   

w całych zasobach, także to trzeba sprzedać i mam nadzieję, że nabywca 

znajdzie się. Chętnych na pewno będzie ale to będzie przetarg. Pani Naczelnik 

była chyba przedwczoraj tam na wizji lokalnej z rzeczoznawcą majątkowym 

także ta wycena będzie lada dzień również wykonana i ogłoszony będzie 

przetarg. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze pytania, uwagi do 

przedłożonego sprawozdania.   

Innych pytań i uwag nie wniesiono.   

Wystąpił problem techniczny sprzętu komputerowego wykorzystywanego 

do obsługi przeprowadzania głosowań imiennych Radnych. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z problemami 

technicznymi sprzętu komputerowego nie możliwe stało się przeprowadzenie 

głosowania przy równoczesnym wykorzystaniu urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowania. Dlatego też 

Przewodniczący Rady zdecydował  o przeprowadzeniu głosowania imiennego, 

polegającego na tym, że będzie on wyczytywał Radnych kolejno w porządku 

alfabetycznym a Radni będą oddawać swój głos wypowiadając zwrot „jestem 
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za”, „jestem przeciw” lub „wstrzymuje się”. Wyniki zaś zostaną odnotowane                 

na imiennym wykazie radnych, sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

Przewodniczący Rady przystąpił zatem do wyczytywania Radnych                     

w kolejności alfabetycznej a Radni kolejno oddawali swój głos.  

 

Jak głosowali Radni:  

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

za przyjęciem sprawozdania głosowało    - 13 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 i przystąpił do realizacji punktu               

5 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że  Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

rozpoczął  posiedzenie, jednakże z uwagi   na obrady sesji przerwał spotkanie. 

Sprawozdanie z tego posiedzenia Zarządu Państwo Radni otrzymają z kolejnymi 

materiałami. 

 

Ad.5. 

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 5 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła 

interpelacja ani też zapytanie radnego.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy w tej chwili chciałby ktoś z Państwa 

Radnych złożyć interpelację, czy też zapytanie. 

Interpelacji i zapytań nie złożono.  

Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 i przystąpił do realizacji punktu               

6 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2023 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 6 porządku obrad sesji. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały opiniowany był 

przez Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz Komisję Polityki Społecznej                 

w dniu 5 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 7). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 8). 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych przy Staroście Suwalskim uchwałą nr 4/2023 z dnia                  

6 grudnia 2023 roku również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Suwałkach  Nr XXX/210/23               

z dnia 27 października 2023 r. w sprawie określenia zadań powiatu 

realizowanych w roku 2023 w ramach środków finansowych Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (uchwała nr 4/2023 

Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych przy Staroście 

Suwalskim z dnia 6 grudnia 2023 r. – załącznik Nr 9). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2023              

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 
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 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/217/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia  

2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych 

w roku 2023 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 10). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 i przystąpił do realizacji punktu               

7 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

Powiatu Suwalskiego do partnerskiego projektu pn. „Szlak Fortyfikacji 

Polski Wschodniej” i zabezpieczenia w budżecie na lata 2024 – 2026 

środków finansowych na realizację tego zadania. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 7 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały opiniowany był 

przez Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz Komisję Polityki Społecznej                 

w dniu 5 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 12). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 13). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 
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Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia Powiatu Suwalskiego do partnerskiego projektu 

pn. „Szlak Fortyfikacji Polski Wschodniej” i zabezpieczenia w budżecie na lata 

2024 – 2026 środków finansowych na realizację tego zadania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/218/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia  

2023 r. w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Powiatu Suwalskiego                         

do partnerskiego projektu pn. „Szlak Fortyfikacji Polski Wschodniej”                            

i zabezpieczenia w budżecie na lata 2024 – 2026 środków finansowych                     

na realizację tego zadania została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 14). 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 7 i przystąpił do realizacji punktu               

8 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                 

na 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 8 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz 

Komisję Polityki Społecznej w dniu 5 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 16). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 
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pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 17). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2023 r.  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/219/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia 

2023 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 18). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 8 i przystąpił do realizacji punktu               

9 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2023 – 2027. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 9 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz 

Komisję Polityki Społecznej w dniu 5 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 
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pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 20). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 21). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2023 – 2027:  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/220/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia 

2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2023 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 22). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 23 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 9 i przystąpił do realizacji punktu               

10 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji                     

Finansowo – Gospodarczej na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 10 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza 

na posiedzeniu w dniu 25 października br. opracowała  plan pracy Komisji                 
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na 2024 rok oraz przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie  planu 

pracy  Komisji Finansowo – Gospodarczej na 2024 rok. Dodał, że projekt 

powyższej uchwały oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali   

wraz z materiałami. Zarząd Powiatu zaopiniował pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu pracy Komisji Finansowo – Gospodarczej na 2024 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/221/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia 

2023 r. w sprawie planu pracy Komisji Finansowo – Gospodarczej na 2024 rok 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 24). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 i przystąpił do realizacji punktu               

11 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 11 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Polityki Społecznej                       

na posiedzeniu w dniu 25 października br. opracowała  plan pracy Komisji                 

na 2024 rok oraz przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie  planu 

pracy  Komisji Polityki Społecznej na 2024 rok. Dodał, że projekt powyższej 

uchwały oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Zarząd 

Powiatu zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu pracy Komisji Polityki Społecznej na 2024 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/222/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia 

2023 r. w sprawie planu pracy Komisji Polityki Społecznej na 2024 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 26). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 i przystąpił do realizacji punktu               

12 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej  na 2024 rok.  

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 12 porządku obrad sesji. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  

w dniu 5 grudnia br. opracowała plan kontroli Komisji na 2024 rok oraz 

przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie  planu kontroli  Komisji 

Rewizyjnej na 2024 rok. Dodał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  w dniu dzisiejszym. Zarząd Powiatu 

zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 
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Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej  na 2024 rok: 

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/223/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia 

2023 r. w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 28). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 i przystąpił do realizacji punktu               

13 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu                          

w Suwałkach na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 13 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został plan pracy Rady 

Powiatu w Suwałkach na 2024 rok. Plan ten obejmuje zadania Rady Powiatu 

wynikające z przepisów prawa. Jeżeli zaistnieje taka potrzeba rada powiatu 

może w każdym czasie dokonać zmian i uzupełnień  w planie pracy. Dodał, że 

Państwo Radni powyższy projekt uchwały otrzymali wraz z materiałami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz Komisję Polityki 

Społecznej w dniu 5 grudnia  br. Bardzo proszę Przewodniczących Komisji               

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 30). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w 5 grudnia br. pozytywnie 

zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 31). 

Przewodniczący Rady dodał, że Zarząd Powiatu również zaopiniował 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

planu pracy Rady Powiatu  w Suwałkach na 2024 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu                      -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXI/224/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia  

2023 r. w sprawie planu pracy Rady Powiatu  w Suwałkach na 2024 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 32). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 13 i przystąpił do realizacji punktu               

14 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 14 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

8 listopada 2023 r. przedłożył Radzie Powiatu w Suwałkach projekt budżetu 

powiatu na 2024 rok, który został Państwu Radnym przekazany.  

Projekt budżetu powiatu na 2024 rok opiniowany był przez Komisję 

Finansowo - Gospodarczą, Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję 

Rewizyjną w dniu 5 grudnia br. Dodał, że w dniu 16 listopada br. wpłynęła 
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opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu w Suwałkach na 2024 r. oraz możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu (uchwała nr RIO.II-00310-6/2023 z dn. 

15.11.2023 r. stanowi załącznik Nr 34). Powyższa opinia została Państwu 

Radnym również przekazana wraz z materiałami.  

Także Komisja Bezpieczeństwa i Porządku przedłożyła do 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Suwałkach uchwałę z dnia 4 grudnia 2023 r.  

opiniującą pozytywnie projekt budżetu powiatu suwalskiego na 2024 rok                 

w zakresie zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli,               

w której nie wnosi uwag do projektu budżetu powiatu (pismo znak: 

ORG.5511.8.2023  z dn. 04.12.2023 r. - załącznik Nr 35).  

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych 

Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 36). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 37). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Suwałkach o przedstawienie ostatecznej opinii Komisji                       

w sprawie projektu budżetu powiatu na 2024 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt budżetu Powiatu Suwalskiego na 2024 roku (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 38).  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu w Suwałkach na 2024 r. oraz możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu. Dalej przekazał, że Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu dzisiejszym 

zapoznał się  z opinią Komisji Rewizyjnej oraz opinią RIO o projekcie budżetu 

powiatu na 2024 roku i  nie wniósł poprawek  do projektu budżetu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu budżetu powiatu na 2024 rok.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „mam tylko pytanie takie do 

załącznika inwestycyjnego, i tam jest taka pozycja „zakup autobusu” to 

rozumiem, że chodzi o zakup autobusu do Zespołu Szkół w Dowspudzie. Mam 
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pytanie na jakim etapie jest przygotowanie procedury ogłoszenia przetargu na 

zakup tego autobusu”.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, rozmawiałem przed chwilą z Panią Dyrektor. Został ogłoszony 

przetarg na zakup, dostawę autobusu w dniu dzisiejszym. Czyli idzie wszystko 

w dobrym kierunku”.  

Radny Stanisław Szwengier przekazał: „ja do Pani Skarbnik. Może 

naświetliłaby Pani trochę budżet na przyszły rok. Dochody i wydatki budżetu                    

na przyszły rok”. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, planowane  dochody budżetu powiatu na 2024 rok wynoszą 

68.178.055 zł, w tym dochody bieżące 41.168.455 a dochody majątkowe 

27.009.600 zł. Natomiast planowane wydatki budżetu powiatu ustalone zostały 

na kwotę 70.676.458 zł w tym wydatki bieżące 39.429.259 zł, natomiast 

majątkowe 31.247.199 zł. Planowanych jest 19 zadań inwestycyjnych. Powstał 

deficyt w kwocie 2.498.403 zł i pokryty zostanie nadwyżką z lat ubiegłych. 

Również zaplanowana jest nadwyżka operacyjna na 2024 rok i wynosi 

1.739.196 zł. Dziękuję, to tyle, gdyby były pytania to chętnie odpowiem”.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2024 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XXXI/225/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia 

2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2024 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 39). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.  

  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Radni, Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu bardzo serdecznie 

dziękuję Paniom Radnym i Panom Radnym za uchwalenie budżetu na 2024 rok. 

Jak było słychać budżet optymistycznie wygląda. Będziemy realizowali go tylko 
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do pewnego momentu, potem nastąpią wybory. Następcy nasi będą to 

realizowali, mam nadzieję, że te inwestycje, które zaplanowane mamy                     

w budżecie, będą zrealizowane. Na część mamy już podpisane umowy, na część 

będziemy ogłaszali przetargi lada moment, lada dzień, żeby po prostu związać 

się umowami, żeby przystąpić do realizacji tych zamierzonych naszych 

inwestycji. Bardzo dziękuję Radnym za tą jednomyślność. Chciałbym 

przypomnieć, że uchwalamy w tej kadencji szósty budżet. Rok 2019, 2020, 

2021, 2022, 2023 i 2024. Nigdy Rada Powiatu nie uchwalała aż tylu budżetów i 

cieszy mnie szczególnie fakt, że jest to kolejny budżet, w którym nie przewiduje 

się zaciągnięcia kredytu. Jest to szósty budżet bez zaciągania kredytu. Także 

dziękuję za wszystko. Dziękuję Pani Skarbnik za opracowanie budżetu, 

przedłożenie go w takim bardzo szybkim terminie. 8 listopada przyjęliśmy a 

termin do 15 listopada. Dziękuje kierownikom jednostek organizacyjnych za 

takie realne podejście do budżetu, że nie było takiego wielkiego – powiem 

nieładnie – chciejstwa. Wszystko to zostało przełożone na nasze możliwości. 

Dziękuje również Naczelnikom, wszystkim za wszystko dziękuję. Dziękuję 

bardzo”.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi.. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 14 i przystąpił do realizacji punktu               

15 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 15 porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że wraz z projektem budżetu powiatu   

na 2024 rok otrzymali Państwo Radni również projekt uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2024 – 2027. Dodał, że projekt uchwały opiniowany był 

przez Komisję Finansowo – Gospodarczą, Komisję Polityki Społecznej oraz 

Komisję Rewizyjną w dniu 5 grudnia br. 

W dniu 16 listopada 2023 r. wpłynęła opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu  w Suwałkach na lata 2024 – 2027 (uchwała            

nr RIO.II-00311-6/2023 z dn. 15.11.2023 r.- stanowi załącznik Nr 41), którą 

Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

 Przewodniczący Rady odczytał sentencję stanowiska Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Następnie poprosił Przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 42). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 43). 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

iż Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 44). 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania  imiennego. Wyczytywał 

Radnych kolejno w porządku alfabetycznym a Radni oddawali swój głos. 

Wyniki głosowania zostały odnotowane na imiennym wykazie radnych, 

sporządzonym w kolejności alfabetycznej.  

 

Jak głosowali Radni: 

 
Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2024 – 2027:  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XXXI/226/23 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 8 grudnia  

2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2024 – 2027 została podjęta jednogłośnie (załącznik                 

Nr 45). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 46                         

do protokołu.  
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Przewodniczący Rady zamknął punkt 15 i przystąpił do realizacji punktu               

16 porządku obrad sesji. 

 

Ad. 16. 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 16 porządku obrad sesji. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków                            

i oświadczeń Radnych. Będąc przy głosie przypomniał, że wraz z materiałami 

otrzymali Państwo pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

informujące o zwiększeniu dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Niepokalanego Poczęcia NMP w Wigrach przeznaczonej na pokrycie kosztów 

zadania pn. Wigry, Zespół Poklasztorny (XVII w.) – remont muru oporowego   

nr 13 (pismo znak: DOZ-WD.6530.576.2023.MJ z dn. 27.11.2023 r. - załącznik 

Nr 47). 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Radni, Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, 22 listopada minęło pięć lat jak my tutaj 

realizujemy te zadania, które zostały na nas nałożone i chciałbym za te pięć lat 

minione bardzo serdecznie podziękować wszystkim Paniom, Panom Radnym za 

współpracę, za bardzo dobrą współpracę. Dziękuję wszystkim pracownikom 

Starostwa Powiatowego, jednostek organizacyjnych, jednostkom 

organizacyjnym, kierownikom, dyrektorom, naczelnikom, właśnie za te minione 

pięć lat. Te 5 lat minęły w trudnym czasie, pamiętamy pandemia, wojna, teraz to 

wszystko uspokoiło się, oby tak było dalej, żeby nie doszło do jakiejś 

zawieruchy. Realizujemy te zadania na nas nałożone, uważam że dobrze, 

świadczy to chociażby przyjęcie budżetu, czy wcześniej udzielane absolutoria. 

Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim, którzy przyczyniają się do realizacji 

naszych inwestycji. Te inwestycje zamierzone, które mamy wykonać w tym 

roku dobiegają ku końcowi. Wczoraj odbyły się odbiory ostatnich dróg                       

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład, w poniedziałek będzie jeszcze 

jedna. Są tam drobne uwagi, wszystko do uzupełnienia, mam nadzieję, że do 

końca roku rozliczymy, opłacimy wykonawców i drogi będą już użytkowane            

w majestacie prawa.  Bardzo mnie cieszy, chodzi o drogi, że właśnie te 

inwestycje zostały zrealizowane, chociaż mieliśmy trudności powiem sporo, 

jeśli chodzi o realizacje niektórych dróg, chociażby droga w Gminie Filipów.             

W wyniku odwołań jednego z mieszkańców Suwałk bardzo nam to 

skomplikowało. Groziła utrata środków w wysokości  dwóch milionów złotych. 

Jednak nasze wspólne działania doprowadziły do tego, że jest szczęśliwy finał. 

Pan Wojewoda zrefunduje nam te środki lada dzień, jeszcze nie ma ich prawda 

Pani Skarbnik – na koncie, ale będą. Umowa została podpisana i z innymi 

mieliśmy problemy, już tutaj nie będę wymieniał. Została otwarta droga w 

Nowej Wsi, która była budowana de facto w asyście policji, tak to teraz 

wygląda. Trzeba uszczęśliwiać niektórych na siłę. Bardzo mnie cieszą 
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inwestycje, które dobiegają ku końcowi w Zespole Szkół w Dowspudzie. 

Mianowicie został wyremontowany internat przystosowany do przepisów 

przeciwpożarowych. Było z tym też sporo  problemów, ale trafiła się bardzo 

dobra firma, chociaż do współpracy była bardzo trudna. Została inwestycja 

zakończona, rozliczona. To był pierwszy etap, czeka nas kolejny drugi. Trzeba 

pozyskać środki, żeby ten drugi etap doprowadzić do końca. Cieszy mnie też 

fakt, że lada dzień zostanie zmieniony system ogrzewania. Przejdziemy na 

ogrzewanie gazowe. Cieszy mnie niezmiernie jeszcze to, że dokonaliśmy 

takiego bardzo, bardzo takiego spokojnego rozejścia się wspólnoty z Zespołem 

Szkół, z nami. Wyglądało to, że może być różnie, jednak nasze działania                     

i wspólnoty i mieszkańców wspólnoty, członków wspólnoty jak również nasze 

działania doprowadziły, że w zgodzie się rozstaliśmy, każdy sobie rzepkę 

skrobie i nich tak to zostanie. Za to serdecznie dziękuję właśnie wszystkim, 

którzy przyczynili się do realizacji tych inwestycji. Tutaj duże zasługi Pan 

Naczelnik Konrad, chodzi o przetargi, sporo tego było, ale mamy to ogarnięte. 

Mam nadzieję, że …. z Panią Dyrektor rozmawiałem kwestia tygodnia, półtora  

i już będzie ogrzewanie gazowe. Wszystkim dyrektorom jednostek 

organizacyjnych, wszystkim bez wyjątku dziękuję za zaangażowanie                          

w minionym roku, za realizację tych wszystkich naszych zadań. Wszystkim 

życzę teraz szczęśliwego Nowego Roku, bo pewnie nie spotkamy się już. 

Wesołych, spokojnych świąt. Spokoju, pokoju, żeby nie dotarła do nas jakaś 

zawierucha. Wiemy co dzieje się na świecie, tuż obok nas. Wszystkiego 

dobrego. Szczęść Wam Boże”.  

 Dyrektor Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie przekazała: 

„Szanowni Państwo Radni, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałam 

bardzo serdecznie podziękować w imieniu naszych uczniów i słuchaczy   

Zespołu Szkół Panu Radnemu Andrzejowi Chlebusowi, który nieodpłatnie 

udostępnił swoje gospodarstwo na zajęcia praktyczne i dzięki jego otwarciu 

możemy bez problemu te zajęcia praktyczne realizować w formie takiej 

rzeczywistej i prawdziwej, w realnym gospodarstwie. Dziękuję bardzo Panie 

Radny.   

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków                            

i oświadczeń Radnych. 

 Innych wolnych wniosków i oświadczeń nie było.  

 Przewodniczący Rady przekazał: „chciałbym złożyć wszystkim jak 

najlepsze, jak najserdeczniejsze życzenia. Zbliżają się święta, do świąt  raczej 

pewnie już się nie spotkamy. Oby chyba, także wszystkiego najlepszego, dużo 

zdrowia, spokojnych świąt Bożego Narodzenia i szczęśliwego Nowego Roku. 

Przepraszam za dzisiejsze utrudnienia i może wydłużenie tej sesji. Dziękuję”.  

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 16 i przystąpił do realizacji punktu               

17 porządku obrad sesji. 
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Ad. 17. 

Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach, gościom za przybycie  i zamknął obrady XXXI sesji Rady Powiatu  

w Suwałkach o godz. 13.54. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 
                                                                                     Przewodniczący Rady 

                                                                                           /-/ Marek Dziatkowski 
 

                                                                                 
Protokołowała:                                                                

M. Szczerbowska 

 

 

 

 

 

 
 


